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return to look at Jack Ruby in Dallas . To learn more about Jack
Ruby's life, the committee has turned to the Dallas Police Depart-
ment. It has done so for two reasons . One, Ruby was on friendly
terms with many officers of the DPD, and two, because there are
still questions about the shooting of Oswald in the Dallas police
headquarters .
Our next witness is Captain Jack Revill of the Dallas Police

Department . He has been a member of the DPD since 1951 and
currently is in charge of the Internal Affairs Division of the depart-
ment. In 1963, Captain Revill was a lieutenant assigned to the
Criminal Intelligence Section of the Special Service Bureau .

Later, he was a member of the special investigative unit charged
with determining how Jack Ruby in fact entered the police head-
quarters basement on November 24, 1963 .

It would be appropriate at this time, Mr. Chairman, to call on
Captain Revill.
Chairman STOKES . At this time, before calling the witness, the

committee will take a 10-minute recess .
[A short recess was taken.]
Chairman STOKES. The committee will come to order.
The committee calls Captain Revill . Please raise your right hand.

Do you solemnly swear the testimony you will give before this
committee is the truth, the whole truth and nothing but the truth,
so help you God?
Captain REVILL. I do .
Chairman STOKES . Thank you, sir . You may be seated .
The Chair recognizes counsel for the committee, Mr. Donald

Purdy .
Mr. PURDY. Thank you, Mr. Chairman.
What is your full name and where do you live?

TESTIMONY OF JACK REVILL, CAPTAIN OF POLICE, DALLAS
POLICE DEPARTMENT

Captain REVILL . My name is Jack Revill . I live in Dallas, Tex ., at
5204 Elk Ridge Drive .
Mr. PURDY. What is your present occupation and rank?
Captain REVILL . I am employed by-the Dallas Police Department.

I am a captain of police, currently commanding the Internal Af-
fairs Division .
Mr. PURDY. What was your occupation, rank, and duties in the

1950's and early 1960's in Dallas?
Captain REVILL . I was a lieutenant of police, assigned to the

Criminal Intelligence Section of the Dallas Police Department .
Mr. PURDY. What was the responsibility of the Criminal Intelli-

gence Section in the 1950's and early 1960'x?
Captain REVILL . Our primary function was the gathering of infor-

mation on individuals and organizations involved in criminal activ-
ities and extremist group individuals, and organizations.
Mr. PURDY. Was the vice squad part of this unit?
Captain REVILL. The vice squad was a part, an integral part of

the Special Services Bureau which consisted of vice, narcotics, and
intelligence, each unit commanded by a lieutenant of police .
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Mr. PURDY. To what extent did members of the intelligence unit
have access to information concerning criminal activity generally
in Dallas in the 1950's and early 1960'x?
Captain REVILL. We had complete access to recorded information

of criminal elements .
Mr. PURDY. When did you join the intelligence division?
Captain REVILL . In February of 1958, 1 believe .
Mr. PURDY. What division did you work in prior to that time?
Captain REVILL. Prior to that I was a lieutenant commanding the

narcotics unit .
Mr. PURDY. In your work with the intelligence division, did you

gain access to information concerning all types of criminal activity
or just specific types?
Captain REVILL. All types of criminal activity .
Mr. PURDY. Do you have any knowledge of specific criminal

activities by Jack Ruby?
Captain REVILL. Nothing specific . I knew Jack Ruby by reputa-

tion .
Mr. PURDY. Was prostitution common in the clubs in Dallas?
Captain REVILL . It was not common. The Dallas Police Depart-

ment has always had an aggressive enforcement policy toward
protitution ; but prostitution was available in certain clubs .
Mr. PURDY. Did prostitution occur in any clubs run by Jack

Ruby, to your knowledge?
Captain REVILL. Not to my personal knowledge .
Mr. PURDY. Was there any narcotics activity common in Dallas,

in general, and the clubs in particular, in the fifties and early
sixties?
Captain REVILL . Narcotics were available in the clubs, nothing

specific as far as any organized groups or efforts on the part of the
people to sell or dispense drugs in the clubs.
Mr. PURDY. Did you have any information concerning the pres-

ence of narcotics activity in any clubs run by Jack Ruby?
Captain REVILL. No, sir, I did not .
Mr. PURDY. Was gambling common in Dallas, in general, and in

nightclubs, in particular?
Captain REVILL . Not general . Some bookmaking activities were

conducted in clubs but again this was not an open thing .
Mr. PURDY. To your knowledge, did gambling go on in any clubs

run by Jack Ruby?
Captain REVILL . 1 have no personal knowledge of Jack Ruby

being involved in gambling or in his clubs .
Mr. PURDY. Were organized criminal elements present in Dallas

in the 1950's and early 1960'x?
Captain REVILL . I am sure they were .
Mr. PURDY. To your knowledge, was Jack Ruby associated with

such activity, generally, and in Dallas, in particular?
Captain REVILL . Are you referring to organized crime, Jack

Ruby's involvement?
Mr. PURDY. Yes .
Captain REVILL. I have no information that Jack Ruby was in-

volved in organized crime in Dallas.
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Mr. PURDY. Did you have any knowledge of Jack Ruby's associ-
ations with any gamblers or anyone else involved with illegal
activity?
Captain REVILL. Jack Ruby was the type of person who would

have been acquainted with persons involved in gambling activities
and other criminal activities, but as far as Jack Ruby being active-
ly engaged or a member of any groups, no, nothing to indicate this .
Mr . PURDY. Did you have knowledge of any particular close

associations between Jack Ruby and anyone associated with crimi-
nal activity?
Captain REVILL . No information that would indicate that he was

actively engaged . I am sure that he was acquainted with certain
individuals who would have been involved in these type activities
due to the nature of his nightclub business.
Mr. PURDY. Did you know Lewis McWillie?
Captain REVILL . I know Lewis McWillie by name.
Mr. PURDY. What was his reputation in Dallas?
Captain REVILL. Professional gambler, a bookmaker .
Mr. PURDY. Were you aware of his relationship with Jack Ruby?
Captain REVILL. Not at that time .
Mr . PURDY. When did you learn of that relationship?
Captain REVILL. Since this particular committee has been in

session .
Mr. PURDY. You didn't learn of it pursuant to the investigation

by the Dallas Police Department into the assassination?
Captain REVILL. No, sir .
Mr. PURDY. Did you know Jack Ruby personally?
Captain REVILL. Yes, sir, I had known Jack Ruby since 1953.
Mr. PURDY. What was the nature of your relationship with Jack

Ruby?
Captain REVILL . No relationship whatsoever other than a profes-

sional relationship of a police officer to an individual such as Jack
Ruby.
Mr. PURDY. Did you ever visit any of his clubs?
Captain REVILL . I was in one club in 1953, the old Silver Spur

Club in South Dallas . That was the only occasion I was ever in one
of his clubs .
Mr . PURDY. What was your personal impression of Jack Ruby?
Captain REVILL. Jack Ruby was a baffoon. He liked the limelight .

He was highly volatile . He liked to be recognized with people, and I
would say this to this committee: if Jack Ruby was a member of
organize crime, then the personnel director of organized crime
should be replaced.
Mr. PURDY. Why do you say that?
Captain REVILL . Knowing Jack Ruby to be a baffoon .
Mr. PURDY. Was your impression of Jack Ruby shared by other

members of the Dallas Police Department?
Captain REVILL. It was shared by members of the intelligence

unit .
Mr. PURDY. What was the source of your impression that Jack

Ruby was a hothead?
Captain REVILL . Reputation.
Mr. PURDY. Were there any specific instances that you were told

about that led you to believe that the reputation was accurate?
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Captain REVILL . Where he had become involved in altercations at
his clubs, where he had physically ejected people . Jack Ruby was
hot tempered and was quick to fight or become involved in alterca-
tions .
Mr. PURDY. What was Jack Ruby's reputation among the busi-

ness community in Dallas?
Captain REVILL . I don't know that he had a reputation among

the business community per se . He was probably known among the
club owners who operated similar operations but as far as being
known among the business community, I dare say that he was not
known.
Mr. PURDY. Would you say the Jack Ruby had an unusually close

relationship with members of the Dallas Police Department?
Captain REviLL . Listening to testimony here this morning, it

would indicate that Jack Ruby was known by all of the police
officers . I take exception to that in that I have been there almost
28 years and my particular unit was housed in the Special Services
Bureau section . Jack Ruby would have had to come to that office to
renew licenses such as a cabaret license, beer license, et cetera, and
I dare say that I would see him no more than maybe twice a year
and I don't recall seeing Jack Ruby in the Police and Courts
Building that often .
Mr. PURDY. Did Jack Ruby receive any benefits or favors from

members of the police department in their treatment of him?
Captain REVILL. I sincerely hope not.
Mr. PURDY. Was there any problem with members of the Dallas

Police Department performing or receiving favors from club
owners?
Captain REviLL. No, none that I know of.
Mr. PURDY. Was there any problem with Jack Ruby in this

respect?
Captain REVILL. No, sir, I have no knowledge of Jack Ruby

bestowing gifts and favors upon police officers .
Mr. PURDY. Was Jack Ruby ever used as an informant by the

Dallas Police Department?
Captain REviLL . He was not used as an informant by the intelli-

gence unit. Whether or not Jack Ruby was used as a source of
information, and there is a difference, this I don't know.
Mr. PURDY. To what extent is it possible that Jack Ruby was the

source of information to units other than yours?
Captain REVILL . Jack Ruby could have provided information to

the members of the vice section who called upon his club, who
conducted surveillances or visits into his clubs, but I have no
knowledge, personal knowledge of this occurring.
Mr. PURDY. Have any officers told you that this exchange of

information took place?
Captain REviLL . No, sir .
Mr. PURDY. Did the FBI provide the Dallas Police Department

with the identities of or information concerning the FBI infor-
mants in the 1950's and early 1960'x?
Captain REVILL. No, sir, they did not.
Mr. PURDY. Were you aware that the FBI had contact with Jack

Ruby in 1959 to try to develop an informant relationship with him?
Captain REVILL. No, sir .
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Mr. PURDY. Would you expect that you would known that infor-
mation?
Captain REVILL. No, Sir. They would have not known my infor-

mants and I would not have known theirs.
Mr. PURDY. Approximately how many officers would you say

knew Jack Ruby? You say they all didn't . Approximately how
many did know him?
Captain REVILL . In 1963, we had approximately 1,200 officers

with the Dallas Police Department . I would say that those officers
who knew Jack Ruby were nonuniform personnel, with the excep-
tion of the officers assigned to the various beats where his clubs
were geographically located. Consequently, we are talking about
members of the vice section, narcotics section, the intelligence
section, approximately 60 men in that bureau . Members of the
burglary and theft unit would probably have known Jack Ruby.
Some members of homicide and robbery may have known him. So
we are probably speaking in the area of 100 to 150 people, officers,
who would have known Jack Ruby, and this includes uniform
officers also.
Mr. PURDY. As I am sure you know, Jack Ruby was present in

the police headquarters on a number of occasions during the week-
end following the assassination of President Kennedy . To your
knowledge, was his presence ever challenged by any member of the
Dallas Police Department?
Captain REVILL . Not to my knowledge .
Mr. PURDY. Why do you think this was the case? Do you think it

was because he was known to so many officers?
Captain REVILL. I have no way of knowing why he was not

challenged except that the police and courts building was not se-
cured during the day of the assassination of Mr. Kennedy . The
following day, which was Saturday, November 23, it was not se-
cured, and on the date of Ruby's assassination of Lee Harvey
Oswald, the only area that I have knowledge of that was supposed
to be secured was the basement area where the transfer of Mr.
Oswald was to take place .
Mr. PURDY. Was anyone punished for the lax security present in

the police department headquarters during that weekend?
Captain REVILL . Not to my knowledge . One man who currently

serves as my administrative sergeant feels that he was maligned
due to his activities. This is Sgt. Roy Gene Vaughn, who at that
time was a uniform patrolman who was assigned to the ramp on
Main Street leading into the basement of the city hall, and Ser-
geant Vaughn has told me that he feels that he was punished in
that his efficiency, his personal evaluation, numerical score, was
cut a couple of points, and that is the only thing I have ever heard.
Mr. PURDY. So other than the issue of Jack Ruby's access to the

police basement on this Sunday morning, no one else was punished
for the lax security that was in effect in police headquarters during
that whole weekend?
Captain REVILL . I have no knowledge of anyone being punished .
Mr. PURDY. Mr. Chairman, I have no further questions.
Chairman STOKES . Thank you, counsel.
The Chair recognizes the gentleman from Michigan, Mr. Sawyer,

for such time as he may consume .
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Mr. SAWYER. Thank you very much, Mr. Chairman.
I am really substituting for Mr. Dodd, who has to be over testify-

ing before the Rules Committee at this moment, so I have a list of
questions he was going to ask and I will do my best to handle
them.
One thing I am particularly interested in, or Mr. Dodd is, is the

access or how Ruby came to get into the basement of the police
station at the time of the assassination. Do I understand correctly
that the three officers in a car right at the ramp did not see him
come down the ramp?
Captain REVILL. If I recall correctly, I believe there has been

previous testimony from those particular officers . Sir, if I might
explain something here or elaborate . As counsel said, I was as-
signed by Chief Curry to an investigative team to determine how
Ruby gained access to the basement of the city hall, to determine if
there was any complicity on the part of any officers as to their
involvement, and if I may elaborate on the findings of this particu-
lar group, I would be happy to do so at this time.
Mr. SAWYER. Yes, I would like to have that .
Captain REVILL. I believe the committee has a chart. This partic-

ular chart represents a facsimile of the basement of the police and
courts building and at the top left you will see what appears to be
a ramp.
Mr. FITHIAN. Would it be possible to have him--
Captain REVILL. This will be much better.
Mr. FITHIAN. There is a microphone over there.
Chairman STOKES. Also, may we have counsel identify the

exhibit?
Mr. PURDY. Mr. Chairman, I would like to ask at this time that

this photographic blowup of the Warren Commission diagram of
the police basement be entered into the record at this time as JFK
exhibit F-568.
Chairman STOKES . Without objection, it may be entered into the

record at this point .
[The above-referred-to JFK exhibit F-568 follows :]
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Mr. PURDY. It would be appropriate also at this time to enter
into the record as JFK exhibit F-567 the report of the special unit
on which Captain Revill served .
Chairman STOKES . Without objection, it may be entered into the

record at this point.
[The above-referred-to JFK exhibit F-567 follows :]

JFK Exxisrr F-567

Pursuant to your instructions of November 29, 1963,
the unit assigned has completed an investigation
of the operational Security involving the transfer
of Las Harvey Gsxald on November 24, 196.3.

A aumcary of the investigation, along with an indexed.
complete investigative report, plus elhibits is for-
warded under separate cover.

	

-

OAJ :nw

Respectfully submitted,
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- December 16, 1963

.Mr. J. E. Curry
Chief"of Police

Subject: Investigation of the Operational Security
Involving the Transfer of Lee Harvey Oswald
on November 24, 1963. ,

	

-

Sir:

The investigative team which you appointed on November 29, 1963,
to rake this investigation wishea to submit the following report:

Security was set up in the basement parking area of the City Hall .
at approximately 9 a.m . on Sunday, November 21,., 1963.

	

(See
attachments)

The basement was searched and guards placed at all entrances.
All unauthorized personnel were'removed from the area.

	

Security
personnel and news media were then allowed to enter the basement.

An armored truck was ordered and arrived at the Commerce Street '
ramp at approximately 11:00 a.m. It was backed bnto the ramp.
The truck did not have sufficient clearance to be taken to the
bottom of the ramp. The driver believed the truck might stall.
due to the weighL if it was placed on the incline.

	

It was then
decided to leave the truck at the top of the Commerce Street
ramp with the rear :Jteels on the incline and the front wheels
on the sidewalk of the Commerce Street side of the City Hall.

The Jail Office corridor outside the Jail Office and the ramp
area .Sonth of the Southeast cower of the Jail Office was
cleared of everyone except security officers.

	

-

Plans were changed and Lieutenant R. S. Pierce drove a squad
car out of the-basement area and out the Main Street ramp. He
was accompanied by Sergeants J. A. Putnam and B. J. Maxey. They
rade a left tufn on Main Street, a left turn o:1 Harwood Street
and a left turr .on Commerce Street.

	

They were intending to lead .
the armored truck to the County Jail. The armored truck was to
be a decoy and the prisoner wa.s to be transferred in a plain car.

Detective Charles .Brown drove a p2ain car on the Commerce, Street
ramp toward the armored truck.

	

Detective C. N. Dhority then drove
another plain car on the ra-1p behind Detective' Charles Brown's car.
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Detective C. 11 . Dhority was in the process of backing the car he
was driving into position adjacent to the 'Jail Office entrance, -=-

	

-,
when the prisoner was brought out of the Jail Office by Detectives
J. R. Leavells and L. C. Graves,. preceded by Captain J. 1-1. Frita
and Lieutenant P. R. Swain.

	

They were followed by Detective L. Ds
Montgomery .

	

The prisoner had. taken a few steps toward the car.

Jack Ruby apparently was standing about 10 or 12 feet from the
Sogtheas: corner of the Jail . Office, at the bottom of the Main
Street Pa=p near the pipe railing. Ruby lunged forward from a
position between .acting Detective W. J. Harrison and Robert S.
Huffaker, Jr., .a newsman .for KRLD-TV. Ruby approached Lee Harvey
Oswald with a revolver extended and fired one shot into Oswald
below the rib cage on the left side.

	

-
The shot *was fired at approximately 11:20 a.m.

	

Ruby was immedi
ately arrested. Lee Harvey Oswald expired at Parkland Hospital
at 1:07 p.m.

41-373 0- 79 - 37

This group interrogated 123 persons during the course of this
investigation. This included 20 patrolmen, 21 reserves, 30
detectives, 19 supervisors, 13 reporters, 11 cameramen and 9
civilians . Most-of the officers were assigned to provide
security and the reporters and cameramen were in the basement
at the time of the transfer. Only one of the.civilians inter-
rogated was in the basement at the time and this was Jack Ruby.

We have obtained the names of 10 newsmen that were in the bas"
mert that we have not been able to interview. lie were able to
de'errmina there wars approximately 10 members of the news media
in the basement rd:ose identity we have not been able to deter
mine.

	

It is believed these are newspaper correspondents rspre-
senting .publications from other areas of the country and even
other countries. Tizze and money made the running down of these
people inadvisable at this "time, particularly since it is not be..
lieved that any of them could throw additional light oa this matter.

Nu-aerous side investigations which grew out of this investigation
were also ride. A separate report covering these incidents will
be submitted.

1l'e are convinced that our investigation has established to a
reasonable certainty that Jack Leon Ruby entcxed the basement
from the lain Street ramp and that no collusion existed between
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him and any police officer or member of the .press; that-bis
entrance into the basement at this particilar time was the
result of a series of unfortunate coincidences tbich caused
a momentary breakdown in the security measures adopted. We
are also convinced that Ruby was in the basement for a ,	_
maximum of 2 minutes with a strong possibility that it was
only 5 to 10 seconds prior to the. shooting of Lee Harvey
Oswald.
The following evidence led us to the above conclusion:
X. Exhibit BE

A. Lieutenants Jack Revill and P: G. McCaghren inter-
viewed Hs. Doyal Lane of 6549 Lake Circle, TAI-0560
at the Western Union Telegraph Company located at
Nain and Pearl Expressway in Dallas, Texas. ,

2.

XI. Exhibit DD

678

1.

	

Mr. Lane is a supervisor for the Western Union.
Telegraph Company and was on duty at this
location on November 24, 1963. At 11:16 a.ma
Jack Ruby sent a $25.00 Money Order to an
employee, Karen Bennett, Ft. Worth,`Texas and
was given a receipt which was stamped with the
time (11:16 a.m.)
Mr. Lane was shown several photographs and he
roadily picked the photograph of Jack Ruby from
these and stated that he knew Jack Ruby inasmuch
as Ruby had sent several telegrams in the past.

A. Shows a distance of 339'6" from the Westernmost
doorway at the Western Union Office to the center
of the ramp leading into the basement of the City
Hall from Main Street.

B. Shows a distance of 99 " from the center of the
sidewald do-an the Rain .Street Ramp to a line
runztirg Last from the Southeast corner of the
Jail Cffice.
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C.

	

Shows a distance of 16 , from the Easternmost point
of line mentioned in E above to point where Leo__
Oswald was shot.

	

_

	

_

D.

	

Total minimum distance Ruby would have td travel to
arrive at spot of shooting from doorway of Western
Union equals 45416".

III. Exhibit BB

A. Lieutenants Jack Revill and P. G. YcCaghren on
-

	

November 29, 1963, checked the time required to
walk from inside the IFestern Union Office to the
spot of the shooting in the basement of the City
Hall.

IV. Exhibit CC

1.

	

It takes 1 minute and 13 seconds to walk this
distance to the entrance of the Hain Street
ramp. .

2.

	

It requires another 22 . seconds to walk down the.
ramp from Main Street to the location where
Oswald was shot .

3 . Total time required was 1 minute and 35 seconds.

A. Lieutenants C. C. Wallace and P. G. McCaghren used
a stop watch checking time required to walk .from
entrance of Western Union to location of Lee Oswald
at time of shooting .

	

Tire required was l minute
and 16 seconds.

B. It requires 10 seconds or more to go from the desk
in the Western Union Office to the sidewalk outside
the office.

C.

	

Total time required was 1 minute ard twenty-six
seconds.



580

A. Patrolman Willie B. Slack (Attachment 91) called . . -
dispatcher for doctor and ambulance.

1. Dispatcher called OtNeal Funeral Home on
"Hot Linen for ambulance.

(a) Funeral home logged call at 11:21 a.m.,
November 24, 1963 .

(b)

	

Funeral Home advised dispatcher to radio
Ambulance 605 who was on the air.

2.

	

Dispatcher notified Ambulance 605 at 11:22 a.m.
November 24, 1963. (Jsxhibit BB) -(Exhibit EE) _

B.

	

Statements by Ruby - Attachment 90 .

l. To Lieutenants Jack Revill and F. I. Cornwall
that he sent a telegram at 11:16 and did not
speak to anyone in the basement prior to the
shooting.

	

. .

2. To Detective D. R. Archer (Attachment 2) .
"At this time P. T. Dean asked the suspect,
Puby, Qack, how did you get in the basement?t
Ruby replied, 'You guSstll never believe this,
but a little girl who works for me had called and
asked that I send her some money to Ft. Worth.

	

.
I bad left any apartment, gone to Western, Union
at Main and the Expressway, and wiredher $25.00.
I left there and noticed the crowd around the
City Hall.

	

I walked up that way, thinking I
might get a chance to see Oswald. As I reached
the ramp that leads to the basement, I noticed
Sam Pierce pull up from the ramp in a black car.
The officer standing there turned to either
answer a question or say something to Sam.- I
don't know. As he did this, I walked down the
rampt .n

	

.

Mr. Forrest Sorrells of the U. S. Secret -Service
was believed to be present at the time this statement
was made to Sergeant Dean.
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_

	

_

	

_ . . .
To Detective B. S. Clardy (Attachment17)

.

-"4lhen asked why he shot Lee Os".rald, Ruby
replied, 'Somebody had to do it, latll
couldn't'. - He said it was a spur of the
moment thing and it was a~million to one chance -
that he got down there at the actual time Oswald
was brought down."'

4. To Sergeant P. T. Dean (Attachment 27) .
'"After Mr. Sorrells interrogated the subject x
questioned Ruby as to how he had entered the
basement and the length of time he had been
there.

	

Ruby then stated to me in the presence
of Mr. Sorrells that he had entered the base-
ment through the ramp entering on Main Street.
He further stated that he would estimate his
total time as about 3 minutes before the
detectives brou&%t Oswald into his view, then
he immediately shot him (Oswald) ."

	

.

5.

	

To Detective T. D. McIlillon(Attabhment 74)-

"We talked to him when we got to the fifth
floor.

	

On the fifth floor Ruby was asked how
he got to the basement.

	

He replied that he
came from the Western Onion Office where he - -
wired a girl in Ft . Worth some money.

	

He said
he saw Rio Pierce drive out of the basement.
He walked past the policeman standing there.
He said a policeman hollered at him, but fie
ducked his head and kept going. He said that
be knew he could always act like a reporter.
He also said, tTaIll wont believe this, but I
didn't have this planned. I couldn't have
timed it so perfecta

	

He said just .as he got
there, Oswald was coming out."

6. To Patrolman W. J . Harrison (Attachment 45)

"ryou all know me, I'm Jack Rubyt .

	

One officer
asked him why he did it, and be answered 'Z
hope I killed the S.O.B . "'
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VI. Car driven wrong way up Main Street Ramp.

A. Lieutenant R. S. Pierce, Sergeant Putnam and
Sergeant Maxey were in car, (Attachments 85, 86
and 69.)

l. All statements state shooting occurred between
time car left Y-dn Street Ramp and arrival at
Commerce Street Ramp.

B.

	

Lieutenants C. C. Wallace and P. G. McCaghren'

	

'
interviewed Mr. Fritz Kuler of KRLD-TV. (Attach- - 10
ment 62) Mr. Kuler stated the video tape was
continuous . The time recorded on the video machine/01
of elapsed time from passage of Lieutenant Plercets
car in front of the TV camera until-the sound of the
shot vAs 56 seconds. This was checked twice.

VII. Officer E. E. Vaughn - Attachment 102.

A. Assigned to Main Street Ramp of City Hall.

B.

	

Instructed by Sergeant P. .T. Dean to guard the
North.Ra :m.

C.

	

Officer Vaughn questioned several people . and admitted
a city mechanic and 1 reporter.

D. Stepped out into Main Street to stop traffic and
allow Lieutenant Pierce to make left turn onto Main.
Street.

E.

	

Saw former Officer N. J . Daniels at Main Street Ramp.

F.

	

Saw former shineboy from locker room, Wilbert Ray
Jones at gain Street Ramp.

G. Polygraph test showed truthful, answers on all pertinent
questions .

VIII. Staterent of N. J. Daniels -- Attachment 23.

A .

	

Saw clan enter I-lain Street Ramp,
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C.

	

Said man entered botween himself and Officer
Vaughn and the officer looked at him but did not -
stop him.

	

_ .

D.

	

Polygraph test showed untruthfulness on all. .-
pertinent. questions that were answered. .

Statement of Wilbert Ray Jones - Attachment 57

Had gone to parking lot at Commerce and Harwood at
time of shot.

Statement'of Reserve Officer W. J. Newman -
Attachment 79.

	

'

Reserve Officer Newnan saw someone running down the
Win Street Rasp but could not definitely say the'
time.

	

He believes -it was about 1 minute before the
. shooting.

XI.

	

Statement of Reserve Officer Sergeant Kenneth Croy i-
Attacbmeit 21.

	

-

XII. Statecents of Detectives B. L. Beaty and J. D.
Hu'chinson - Attachments 4 and 52.

This officer gives description of man he believes to
lave been Jack Ruby, that was at foot of 1F.ain Street _
Ramp a while before the shooting.

	

(Investigating_
Officers have determined that Robert Huffaker, KRLD-TV
newsman was in this area at the time, and his clothes
were identical to the clothing described by this
offic sr . )

These two detectives were stationed at the double
doors leading into the City hall from the base:.-Lent
parking area for more than 10 minutes before the
shooting.

	

They both knew Jack Ruby and neither saw him
in the basement prior to the shooting .

	

They say Rift
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did not enter the basement area from the double doors
from the Jail Office of the Police and Courts Building.

XIII. Statements of Sergeant Putnam, Reserve Captain Arnett
and Reserve Lieutenant 11cCoy.- Attachments 86, 3 and
72.

These officers statements are regarding the search of
the basement parking area and ramps and screening of
personnel in area.

XIV. 21ppei-arE:clq in Papas Times Herald, Sunday,
December 8, 1963, Statements of Darwin Payne, David
Hughes and Sergeant P. T. .Dean. - Attachments 82A,
50A and 27.

	

"

The-article alleged that-a=Dallas-Police: Officer saw)
":Jack..Patby-as>hecame-down~- .the-rtaiii,Street-Ramp.

~'-°`Seresane"Daa'a denied the allegation and-the_ statements .
ofxthe reporters and their.-notes show a presumption oft "
the'_fact~not:,.confirmed by%tie_evfience

XV.

	

Statement of Officer 1-1. J. Harrison - Attachments
1,45 and 81v-B .

	

"

Jack Ruby came from this o1ficerts left side when he
plunged forward to shoot Oswald.

.

	

Polygraph test by Detective P. L. Bentley shows that

	

_
Officer He=ison did not see Ruby prior to the exit of
Oswald from the Jail Office and did not recognize Ruby
"until instant shot was fired.

	

"

XVI.

	

Security check of newsmen Kbo catered the basement .

All members of the press who were interviewed stated
their credentials were checked upon entering the base-
ment, or that they knew the officers personally that
admitted them to the basement .
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XVII. ..Use of Press Pass by Jack Ruby. .

A.

	

Statement by Eva Grant that she believed her
brother had a Press Pass.

	

See Exhibit 39-A.

B.

	

Statement by Mr. Thad Ricks (Attachment 90)
that no State Fair Pass was issued to Ruby.

C. Negative report from all officers and news
media regarding seeing Ruby with a Press -Pass.

D. An introductory card was found in Ruby's auto-
mobile glove compartment fran former Judge Glen
Byrd introducing the bearer as Jack Ruby and
expressing appreciation for any help given
bearer.

	

(In Property Room)-

7CVIII . Conclusion:

A. This investigative team believes that Jack Ruby
entered the Main Street ramp as the car driver by
Lieutenant Rio Pierce was leavbig the basement . .
Patrolman R. E. Vaughn was the only officer
guarding the 2rlain Street ramp at this tDm, and he
had stepped into Main Street to halt traffic in
order that Lieutenant Pierce coaald. .make a left
turn onto 2-lain Street.

B.

	

We also feel it should . be noted that no officer
interviewed knew the time that Oswald was to be
broight to the basenett . The car that was to be
.used for the transfer was still in process of
backing into position when Oswald was led from
the Jail Office (Attachments 37 and 77)

C. Tha still pictures (Attachsants 6-A and 53-A)
show many of the detectives cith their eyes on
Oswald at the moment of the shooting, and not
watching the vieo-rers who were across the North
Rasp and on the East side of the ramp .
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The bright lights illuminating area for the TD-
cameras were centered on the area adjacent to
the Jail Office, making it difficult for the "
officers who were facing the lights and cameras
to observe any movements originating from the
Northeast side of the ramp.

	

__

D.

	

These officers had been instructed to form two lines
from. the Jail Office door to the vehicle to be used
for the transfer and to close in behind the .pris-"

	

-
oner. (See Attachments 4, 16, 18, 41, 52, 66,

$T .

and 104)

Exhibits 24,.,A, 43-A, CG & HH are sound films taken
from video tape of the shooting .

	

.-

F.

	

Exhibit 84 is a silent film of the shooting.

The other members of this Unit, Lieutenants C. C. Wallace,
Jack Revill, F. I. Cornwall, P, G. MoCaghren .and Detective.
H. M. Hart concur with the statements in this report.

0. Jones
CapWrn of Police
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Mr. SAWYER. Proceed .
Captain REVILL . This particular committee was comprised of In-

spector Herbert Sawyer, Captain Westbrook, Capt . O. A. Jones,
myself, a Lt . Paul McCaghren, Lt . Frank Cornwall, Lt. Cecil Wal-
lace, and initially a detective, one of my subordinates in the intelli-
gence unit, H. M. Hart, and as I said, it was our function to
investigate the shooting of Mr. Oswald by Mr. Ruby.
One phase of the particular investigation indicated that at 11:16

a.m . on the date of the shooting of Oswald, Ruby had sent a wire to
Fort Worth-11:16 a.m . It is my understanding that the shooting of
Mr. Oswald by Ruby was 11:20 a.m., some 4 minutes later . The
Western Union Building is to the east of the police and courts
building . The distance from the counter or table where he sent this
wire to the young lady in Fort Worth was approximately 454 feet
from that counter to the location where he shot Mr. Oswald.
Using a tape measure and a stop watch, we determined that it

involved approximately 1 minute and 35 seconds to cover the dis-
tance from the Western Union to the location of the shooting. So it
was pretty close timing there for Ruby to have gained entrance to
the basement of city hall .

If he sent the teletype or telegram or wire at 11 :16 a.m. and the
shooting occurred at 11 :20 a.m . some 4 minutes elapsed, and we can
account for approximately 1 minute and one half, 1 minute and 30
seconds from the time he left Western Union.
Now, I will bring something up at this time . I personally con-

ducted that investigation, Lieutenant McCaghren and 1. We are
basing the times on the statement of the Western Union employee,
who says that Ruby sent this wire at 11:16, and this is verified by a
date time stamp .

In talking to this individual, McCaghren and I questioned him as
to whether or not he actually date time stamped it automatically
or immediately. He said, yes; he did because that was procedure.
But that doubt was always in my mind. It is possible there was
some time lapse in that maybe he didn't do this at the time
because this was a part of the procedure, yes, he said he did it . So
who knows?
But using the physical evidence that we found, using the date

time stamp of 11:16, and Mr. Oswald being shot at 11:20, you have
a period of 4 minutes .
Mr. SAWYER. Can you show us where the automobile containing

the three officers was located?
Captain REVILL. Yes, this automobile had already cleared the

ramp. It went the wrong way. This is Main Street here, and the
normal course of travel, it is one-way ramp into the basement of
the city hall off of Main Street, and you exit one way on to
Commerce Street .

Officer Roy Vaughn was assigned at the ramp to prevent anyone
entering the ramp.
Now, something else that came to my attention in June, and it

took me by surprise. Roy Vaughn, I have complete confidence in
his integrity, and credibility. He was assigned to that ramp. As
part of the investigation, I submitted Roy Vaughn to a polygraph
examination . He passed the polygraph examination . He did not
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knowingly permit Jack Ruby entrance into the basement of the
city hall . This is verified by polygraph.

In June of this year, one of the staff investigators was in Dallas
and Roy Vaughn, who is Sergeant Vaughn, who I mentioned, is
now my administrative sergeant, told me that he had talked to a
Sgt . Don Flusche, who is still with the Dallas Police Department .
Don Flusche was a sergeant assigned to the Northeast at the time
of the assassination . Sergeant Vaughn reported to me that Don
Flusche on that Sunday morning, had parked across the street
from the police and courts building, stood outside his car with the
door open monitoring the radio, just watching .
He further told me that Flusche says that he knew Jack Ruby,

knew him personally, that Jack Ruby did not come down Main
Street and enter the ramp of the city hall . That took me by
surprise .
Mr. Moriarty, one of the staff investigators, was there, I called

Sergeant Flusche to my office and he relayed that same informa-
tion to both of us . So if that be true, then maybe Mr. Ruby did not
enter the basement that way. It tends to dispute the findings of the
investigative team I was assigned to . I don't know. That is the
truth .
Mr. SAWYER. That would be consistent with the testimony of the

three officers that drove up that ramp, too .
Mr. REVILL . Yes, sir ; it would.
Mr. SAWYER. They had not seen him, either?
Mr. REVILL . There are also two other alternatives, and it is a

possibility. After determining that information from Sergeant
Flusche, Mr. Moriarity and I personally, walked to the basement of
city hall and I found some more steps. I have been there in that
building off and on almost 28 years, and I didn't know the steps
were there ; never paid any attention to them. There is another set
of steps here that lead into the basement of city hall.
Mr. SAWYER. From where?
Mr. REViLL. From the first floor of the municipal building. The

municipal building, at that time, was the city hall . The city hall, or
municipal building and the police and courts building are two
separate buildings, although they are connected .
Mr. SAWYER. Is there a door, there, too?
Mr. REVILL. There is a door leading out of the basement into

some steps . You can go to the first floor of the municipal building.
Mr. SAWYER. And the first floor of the municipal building, I

presume, was not secured at all?
Mr. REVILL . On Sundays, or weekends, it is normally locked.

Now, whether or not it was secured on that day, sir; I do not know.
But the Western Union Building is here . Midway between Har-
wood Street and Central Expressway South, the Western Union
Building sits on the corner of Main and Central Expressway South.
The police and courts building sits up at the corner of Harwood
and Main. There is an alleyway that runs parallel to Harwood.
Midway between Commerce and Main Street, there is an en-

trance to the Municipal Building . Today, that door has a dead bolt
lock . Now, what it had in 1963, I don't know. It could have had a
panic lock; who knows. I don't know.
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Another alternative is rather than coming down Main Street at
all, Ruby could have come Central Expressway to an alleyway that
runs midway between Commerce and Main Street and walked
right into the area and it would not affect the timing at all . So, it
still falls within the time frame of 4 minutes.
Mr. SAWYER. Was that door and steps from the municipal build-

ing secured or guarded in any way?
Mr. REVILL. At one time, I am told by members of the staff, there

had been a police reserve officer here, but prior to Mr. Oswald
being brought out, this officer had been reassigned. I am just
quoting one of your staff members. I was not present at the loca-
tion that day.
Mr. SAWYER. Was there any other way he could have had access

to the basement other than the two you have shown us?
Mr. REVILL. Yes, sir ; he could have come through the police and

courts building into the main hallway, but it is my understanding
that this was secured by uniformed officers and plain clothes per-
sonnel .
Mr. SAWYER . Did you ever ask Jack Ruby following this how he

got into the basement?
Mr. REVILL. Yes, sir; I did . On December 1, Lieutenant Cornwall

and I went to the Dallas County jail and interviewed Jack Ruby.
Jack refused to discuss with us his entrance or access into the

basement. He told us this would be a part of his defense tactics .
Again, on December 3, I interviewed Jack Ruby and he repeated
the same thing . He refused to discuss how he gained entry into the
basement .
Mr. SAWYER. Do you have any hypothesis or any reason that you

could conceive why he would't discuss this with you?
Mr. REVILL . None other than his statement to me that this was

to be used as part of his defense .
Mr. SAWYER. Might it be that he was protecting the identity of

some people that might have let him in?
Mr. REVILL . That entered my mind at the time, sir .
Mr. SAWYER. And he never said, he never said at any point that

he did go down the ramp--
Mr. REVILL . Not to me; no, sir .
Mr. SAWYER . To your knowledge, did he tell anyone else that?
Mr. REVILL. I think I read some accounts in the newspapers that

he had reported and he went down the ramp. But he never made
this statement to me, sir.
Mr. SAWYER . Where some of these officers that went up the ramp

in the car given polygraph tests?
Mr. REVILL . No, sir--
Mr. SAWYER . Or otherwise checked out?
Mr. REVILL. No, sir . The three officers who went up the ramp

were not given polygraphs . An additional officer was polygraphed .
An Investigator Harrison who was standing in this area here, and
the reason for the examination of Mr. Harrison was, in reviewing
the films of the actual shooting of Oswald, it appeared as though
Harrison looked over his left shoulder and Mr. Ruby was standing
just to his left. So, with that in mind, we decided that he had to
have seen him. We examined Harrison on the polygraph and he
passed the polygraph .
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This is possible, too, because major network stations had set up, I
believe the correct terminology is klieg lights, bright TV lights
here in this area . We re-enacted the scene and those particular
lights completely blinded anyone who looked in their direction .
Mr. Harrison did pass the polygraph examination that he did not

see Jack Ruby to his immediate left just prior to the shooting of
Mr. Oswald .
Mr. SAWYER . Were any of the other officers given polygraphs?
Mr. REVILL. Those were the only two that I personally was

involved in polygraphing, sir . In answer to your question, I don't
know of any other officers .
Mr. SAWYER. Did any of them, who were given polygraphs, fail

the polygraphs?
Mr. REVILL . There was one other officer who took a polygraph

examination . I had nothing to do with that . A former Dallas offi-
cer, Napoleon Daniels, was standing at the top of the ramp. It is
my understanding he made a statement that he saw Ruby enter
the basement by the ramp and that Roy Vaughn, who was assigned
to that post, looked at him, nodded to him and permitted him to
enter.
Mr. Daniels was subsequently administered a polygraph exami-

nation and he flunked the examination .
Mr. SAWYER. Was that ever followed up with any further ques-

tioning of him?
Mr. REVILL. I did not question him, no, sir .
Mr. SAWYER. To your knowledge, did anyone else?
Mr. REVILL. No, sir, not to my knowledge .
Mr. SAWYER . But it was a conclusion, then, of your special inves-

tigative unit that Ruby had come down the ramp, but I infer now
you have some reservations .
Mr. REVILL . The conclusion, at the time, was that Mr. Ruby had

entered the ramp of the city hall here. Based on information that
just came to my attention in June of this year from Sergeant
Flusche-there might be a doubt . As I said, I have complete confi-
dence in Mr. Flusche's integrity and credibility .
Mr. SAWYER . There have been some statements that some guards

were removed from the interior door about 20 to 30 minutes before
the shooting had occurred . Were you aware of that?
Mr. REVILL. I found that out yesterday, sir .
Mr. SAWYER. Just yesterday?
Mr. REVILL. Yes, sir.
Mr. SAWYER. Do you know anything about that?
Mr. REVILL. Nothing other than what one of your attorneys told

me. I was not present at this location on the date of November 24 . I
was home.
Mr. SAWYER. Had there been any public announcement or any

public information about the intention to transfer Oswald at the
time?
Mr. REVILL . As I recall, the chief of police at that time, Jess

Curry, publicly stated over the radio and TV that at 10 a.m . on
Sunday the 24th, that Mr. Oswald would be moved.
Mr. SAWYER. When you did find out that these guards were

removed or had information to that effect, do you know who would
have done that, or do you have any information?
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Mr. REVILL . I now know who did it, but I didn't at the time
because I didn't know they had been moved.
Mr. SAWYER . Do you know who did it? Can you tell us?
Mr. REVILL . Yes, Sir, I am told Sgt . P . T . Dean, a retired sergeant,

removed them.
Mr. SAWYER . Do you know why he removed them?
Mr. REVILL . No, sir, other than, again, going back to your coun-

sel, he said they were moved or relocated to a position outside to
work vehicular traffic . Again, that is based on your counsel .
Mr. SAWYER. Was there ever any kind of finding as to negligence

or otherwise on the protection of this area made by your unit?
Mr. REVILL . I think it is a foregone conclusion that there was

negligence; we let the man get killed. But as far as being able to
identify any one individual as being responsible or negligent, no,
sir.
Mr. SAWYER . And your special unit conducting the investigation

made no finding of negligence on behalf of anyone?
Mr. REVILL. No, sir, in that the entire department was negligent .
Mr. SAWYER . Did the Warren Commission, so far as you know,

rely on your report to that effect?
Mr. REVILL. I don't know, sir .
Mr. SAWYER. But they were aware--
Mr. REVILL. Yes, sir, they had copies of all of the reports .
Mr. SAWYER . I have nothing further at this time, Mr. Chairman.
Chairman STOKES . You may resume your seat at the witness

table, Captain .
Mr. REVILL. Thank you.
Chairman STOKES. Captain Revill, did you attend the trial of

Jack Ruby in Dallas?
Mr. REVILL. Yes, Sir. The district attorney of Dallas County, Mr.

Henry Wade, had myself and five of my investigators assigned to
his office during the trial of Jack Ruby to assist him in preparing
for prosecution .
Chairman STOKES. In the course of the trial, was it not necessary

to establish how Ruby had gotten into the basement of the police
station?
Mr. REVILL . I never testified to that effect, sir .
Chairman STOKES. No; but in terms of the prosecutor proving the

crime, didn't he have to offer evidence of that?
Mr. REVILL . I am sure he did . I was under the rule, and I was not

inside the courtroom for the actual testimony . I do not recall who
actually testified or addressed that particular facet .
Chairman STOKES . In your capacity of helping the prosecution,

you were kept out of the courtroom during the course of the trial?
Mr. REVILL. Yes, Sir .
Chairman STOKES . And then I assume, then, that you are not

familiar with what the evidence was in the case relating to how he
got into the police station?
Mr. REVILL. That is correct, sir, I am not familiar .
Chairman STOKES . Are you familiar with whether or not a state-

ment was taken from Jack Ruby by the police at the time of his
arrest for the crime?
Mr. REVILL. A written statement or a verbal statement, sir?
Chairman STOKES . Well, either one.
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Mr. REVILL. It is my understanding that shortly after the shoot-
ing of Mr. Oswald, Ruby made some type of statement to members
of the police department in the fifth floor jail, but I was not there,
sir, and I don't know exactly what he did say.
Chairman STOKES . I see .
Mr. REVILL . It was a spontaneous statement, or something to

that effect .
Chairman STOKES . Let me ask counsel of the committee if they

have a statement from Mr. Flusche for the record? I understand
that Mr. Flusche's statement to our committee was on June 7, 1978
and has been identified as JFK exhibit F-569; is that correct? I ask
unanimous consent that Mr. Flusche's statement be entered into
the record at this point .
Without objection, so ordered .
[The above-referred-to exhibit, exhibit JFK F-569, follows :]
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KENNEDY

SELECT COMMITTEE ON ASSASSINATIONS

Date 6 2 7R

	

Time innn

Address 2321 Globe Avenue '

	

Place on the jnh

Dallas . Texas

	

214 670 4405 (work)
214 327 5777

Interview:

	

Interviewed Sgt. Flusche on the job today as he is-

as-signed to the Inspectional Services Section of the Dallas Police

Department, at which time` he advised he was standing alone on the

Main Street sidewalk diagonally across the street from the DPD

basement ramp .

	

It was some time before noon and he observed

Officer Roy Vaughn, whom he knew, at the ramp's entrance on 11/24/6

The sergeant had his cruiser parked to the curb with

the right front door opened on to the sidewalk area-

	

He was

listening to the Police Department radio (he was on duty) . Althoug)

assigned to the "Northeast District" at the time, he was also

working as the watch Commander and had driven to Main Street to

see if he could see Lee Harvey Oswald as he was*mcved to the Sher--

iff's Office .

He stood there long enough to see (Lt.j Rio Sam

Pierce drive up the "in" ramp and Vaughn step towards the street-

He was still there when the obvious commotion told

him something was amiss in the basement .

The street was void of pedestrians in the downtown

Date transcribed -June 28 . 197

Bv: Ross
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in the downtown section on this Sunday morning and he knows beyond

any doubt in his mind, that Jack Ruby, whom he had known many years,

did not walk down main Street anywhere near that ramp.

Asked why he hasn't mentioned this before, he ad-

vised he did as soon as he found out what had happened_ He im-

mediately notified his superior, Lt . Knox- He didn't hear any

more about it until yesterday talking with Vaughn who asked him

to mention it to me .

Captain Jack Revill was present during this interview.

I accompanied the Captain and Vaughn to the basement

of this building where the LHO/Ruby scene is located and we

examined the scene carefully .
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Close inspection reveals an alley separating the

Police Headquarters building and the next building and the ad-

joining building which ends the block . This last or third building

also houses (and did in 1963) the western Union office used by

morning. It is quite plausible that Ruby - orRuby that Sunday

anyone else - could walk from the corner

past the second building, turn left into

Police Headquarters and enter the Dallas

way of a side door,

ment area where the

building (Western Union)

the alley alongside the

Police Department by

which leads to a stairway directly to the base-

shooting took place.

While this possibility doesn't alter any facts, it's

an alternate route which could have been utilized by Ruby and

would have made a much less conspicuous entry possible_
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The timing and the distance would be within feet

and seconds of the "ramp" version_

Main Street

"old" building

Urttee
Vaughn

Police Headquarters

596

"new" building

57L.. L

The
Sergeant

Western
union
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Chairman STOKES . The gentleman from North Carolina, Mr.
Preyer .
Mr. PREYER . Did you ever see Jack Ruby in jail after the trial?
Mr. REVILL . No, sir, not after the trial .
Mr. PREYER . So, you didn't see him again after the trial?
Mr. REVILL. No, Sir, I saw him during the course of the trial, but

I never had occasion to see him after the trial .
Mr. PREYER. The only other question I wanted to be clear in my

mind on, I understood you to say that he only, or you only saw
Jack Ruby in your bureau, your office, say, twice a year?
Mr. REVILL . Yes, sir, this is correct. And I might explain that.

The intelligence section was a part of the special service bureau
which consisted of vice, narcotics and intelligence . We were located
in room 217 of the police and courts building .
In 1960, due to space limitations, the intelligence unit was phys-

ically moved to a building located in the State fairgrounds . My
daily activities would require that I make trips to and from the
police and courts building, but my office was actually in the build-
ing in the fairgrounds.
Prior to that time, I was assigned to that bureau in 1954, August

of 1954 I was assigned as detective to the narcotics unit and from
1954 to 1960, I seldom saw Jack Ruby in that office except when he
was in the process of renewing a license .
Mr. PREYER. The only point I was getting at, I had the impres-

sion that Ruby often visited police headquarters and brought sand-
wiches to officers . Are you telling us that he didn't do that, or are
you telling us that he only visited your particular department that
you knew about a couple of times?
Mr. REVILL. I am telling you that I have no knowledge of Ruby's

frequent visits to the police and courts building of delivering sand-
wiches, et cetera.
Mr . PREYER . You are just tellinus you don't have knowledge of

that; you are not saying that didn't happen?
Mr. REVILL . Yes, Sir, I might also add my normal duty hours

were daytime hours, that Ruby was probably a night-time person,
and he could have done this during the evening hours . I have no
personal knowledge of it .
Mr. PREYER. Thank you, Captain .
Chairman STOKES . The time of the gentleman has expired . The

gentleman from Ohio, Mr. Devine .
Mr . DEVINE. I just want to inquire in one area, Captain . This

sergeant, Don Flusche--
Mr. REVILL . Flusche.
Mr. DEVINE. I understand he was standing outside his cruiser

with the door open listening or monitoring--
Mr. REVILL . His radio .
Mr. DEVINE [continuing]. His radio . Was he standing on the

offside, the right side of the vehicle?
Mr. REVILL. Yes, sir, he would have been standing on the right

side of the automobile parked across the street from the police and
courts building.
Mr. DEVINE . So that his automobile was between the officer and

the entrance to the ramp?
Mr. REVILL . Yes, sir, he was standing on the curb .
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Mr. DEVINE . Yes; I believe you said he knows beyond any doubt
in his mind that Jack Ruby, whom he had known many years, did
not walk down Main Street anywhere near that ramp?
Mr. REVILL. This is what he told me, sir.
Mr. DEVINE . Was he questioned as to whether he consistently

and continuously and without interruption observed the ramp area
or was his back at any time turned to it?
Mr. REVILL . He was questioned by Mr. Moriarity of this commit-

tee extensively about what transpired and he contends that his
vision was not blocked at any time, that Ruby did not walk from
the alleyway in front of the municipal building into the ramp of
the police and courts building.
Mr. DEVINE. At least he didn't see him.
Mr. REVILL. He didn't see him .
Mr. DEVINE . Was he assigned there specifically for that purpose

or was he there just on an off-chance he may have an opportunity
to see Oswald depart?
Mr. REVILL . I think the latter is the correct version . He, on that

particular day, was the acting watch commander for the northeast
division and due to a lack of activity in his particular sector, he
had driven to the downtown area to see, in essence, what was going
on, and he was parked there when the murder of Oswald took
place .
Mr. DEVINE. Do you know, Captain, why he didn't make this

information available to the Dallas police in November of 1963 or
the Warren Commission in 1964?
Mr. REVILL . He told me he did, that he had related this informa-

tion to a Lt . Earl Knox, who was his superior, and what Lieutenant
Knox did with it, I don't know. I think he is now decreased .
Mr. DEVINE . Do you know whether or not this information came

out during the trial of Jack Ruby in Dallas?
Mr. REVILL. Not to my knowledge.
Mr. DEVINE . Thank you, Mr. Chairman.
Chairman STOKES . The time of the gentleman has expired. The

gentleman from Tennessee, Mr. Ford.
Mr. FORD . Thank you, Mr. Chairman. I have one question of the

witness .
Captain, did you say earlier that the investigating team, consist-

ed of seven, eight different officers?
Mr. REVILL. Yes, Sir .
Mr. FORD. In your final report of the investigation you did not

include any information regarding the stairway in the municipal
building, is that correct?
Mr. REVILL. That's correct, I am saying we didn't submit any

information about the stairway.
Mr. FORD . It is just until recently that the stairway in the

municipal building was discovered; is that correct?
Mr. REVILL . That's correct .
Mr. FORD. Mr. Chairman, I yield back the balance of my time.
Chairman STOKES . The gentleman yields back the balance of his

time. The gentleman from Indiana, Mr. Fithian .
Mr. FITHIAN. Thank you, Mr. Chairman. Captain, did you ask

Jack Ruby if he went down the ramp?
Mr. REVILL . Yes, Sir, I did .
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Mr. FITHIAN. And he said he refused--
Mr. REVILL . He refused to respond to that saying this would be a

part of his defense tactics . What he meant by that, I do not know,
sir .
Mr . FITHIAN. I believe Congressman Sawyer referred to this, but

I didn't quite understand all the answer, and that's the polygraph
test that was administered to Mr. Daniels .
Mr. REVILL . Yes.
Mr. FITHIAN. The information I have and the documents we have

is that on the crucial questions about whether he saw somebody go
down the ramp and the description of the person, et cetera, he
failed every one of those questions .
Mr. REVILL. I am not personally familiar with Mr. Daniels' poly-

graph examination, other than the fact he was administered one
and he did fail the particular test . The pertinent questions, I do not
know.
Mr. FITHIAN. Can you tell the committee something more about

Mr. Daniels than we now know? What kind of a person was he?
How reliable as officer?
Mr. REVILL . I didn't know the gentleman, sir.
Mr. FITHIAN. Let me turn, then, to another area. At the time of

the transfer, you said that you were not in the building?
Mr. REVILL . That's correct.
Mr. FITHIAN. But this must have been in the long course of your

review and investigation of this, a very, very pertinent topic and,
therefore, am I wrong to assume that you are really pretty familiar
with what the mood of the action and the activities in the building
were?
Mr. REVILL. I had no knowledge of the proposed move of Mr.

Oswald. Those were decisions made by the chief of police and the
captain commanding the homicide and robbery unit at that time.

Since the incident involving the shooting of Oswald by Ruby, in
talking to other people, I formed ideas. But having personal knowl-
edge, no, sir, I have none.
Mr. FITHIAN. Let me ask you another way, then . Isn't it true that

there was a real effort to provide security for this transfer?
Mr. REVILL. Yes, sir, there was an effort to provide security . As I

have testified earlier, the basement of the city hall, and I am
advised of this--
Mr. FITHIAN. I wonder if you could move the microphone over in

front of you a little more, Officer .
Mr. REVILL. I am advised that the security survey was made, or a

sweep of the basement of the city hall was made prior to the actual
movement of Mr. Oswald, that this sweep involved looking into
automobiles, under automobiles, behind any possible barricades,
and that prior to the actual movement of Mr. Oswald, that the all-
clear was given .
As I say, I was not there; this is what I am told.
Mr. FITHIAN. Then, in light of the fact that a fairly significant

effort was made to provide security for Oswald and to transfer him
to the county sherriff's quarters, what was your finding with
regard to Chief Curry's making a public announcement of the time
this would take place?
Mr. REVILL. We really did not address that particular aspe.,-,
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Mr. FITHIAN. It just seems to me, as a layman-I am not a police
officer-to take a celebrated prisoner that had just assassinated the
President of the United States and then to announce to the world
that at 10 o'clock, you are going to move him from point A to point
B--
Mr. REVILL . I agree with you, sir, it is strange .
Mr. FITHIAN [continuing] . Is a remarkable development .
Mr. REVILL . Very strange .
Mr. FITHIAN. Second, was there ever any question as to whether

or not the decision to allow the media and the klieg lights and all
the commotion that would bring into the basement, was there ever
any question, have you conducted that investigation as to why that
decision was made?
Mr. REVILL . Yes, sir, we attempted to address that question, and

we were advised that, the understanding was made with the net-
work stations that they would not illuminate the klieg lights which
were used by the TV stations which tended to blind the partici-
pants in the basement of the city hall .
Mr. FITHIAN . Captain, is it your professional opinion that had the

commotion and the additional people, the media and the cameras
not have been present, that Lee Harvey Oswald would not have
been shot?
Mr. REVILL. They contributed to the killing of Oswald, yes, sir .
Mr . FITHIAN. That is, in creating this commotion in the base-

ment--
Mr. REVILL . Mass confusion .
Mr. FITHIAN. Well, then, in your final findings-you were in

charge of investigating this whole thing?
Mr. REVILL. No, Sir, I was not in charge. I was one of the people

assigned to the unit to conduct the investigation .
Mr . FITHIAN. You were one of the people assigned--
Mr. REVILL . Yes, Sir .
Mr . FITHIAN. Were your findings critical of these two decisions,

one, to make the public announcement, and, two, to allow the
media in so you--
Mr. REVILL . No, Sir, I don't think we addressed that particular

subject in the investigation report . They did contribute to the
confusion, but the decision had been made by the chief of police
and possibly some of the city fathers to do this in an effort to
cooperate with the news media to assure the world that we had not
mistreated Lee Harvey Oswald while he was in our custody .
Mr. FITHIAN. Mr. Chairman, I only have a closing observation . It

seems unusual that the two elements, besides Jack Ruby, that
seems to have been the source of the event, or the cause of it,
would not be addressed in the investigation of it . I guess that is
20-20 hindsight .

I yield back the balance of my time .
Chairman STOKES . The gentleman yields back the balance of his

time . The gentleman from Pennsylvania, Mr. Edgar .
Mr. EDGAR. Thank you, Mr. Chairman.
Captain, who was in command on the Sunday morning of the

Oswald shooting?
Mr. REVILL . The chief of police would have been in command of

the police department that morning ; he was on the premises .
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Mr. EDGAR. I had some extensive experience over a 3- or 4-year
period in riding with something called the police clergy unit . I also
rode in the command car, which, in the city of Philadelphia, was
the lieutenant's car . He tried as best he could to be on the scene of
any major incident and be on top of the situation and be in control
of the situation . Do you know who was in charge?
Mr. REVILL. Yes, sir, the chief of police was in the building the

morning of the transfer . As to his physically being present in the
basement of the city hall, I have no information to that effect . It is
my understanding the assistant chief at that time, Charles Batche-
lor, and the deputy chief of CID, W. M. Stevenson, were or had
been physically present in the basement . But ultimately, responsi-
bility must lie with the chief of police.
Mr. EDGAR. How would you grade his command, A, B, C, D, F, in

terms of grading the quality of it on that day?
Mr. REVILL. Sir, I was not present, and again, this is hindsight . I

don't feel it would be proper for me to comment-or attempt to
evaluate his performance .
Mr. EDGAR. Let me comment for a second because I have been

very interested in a couple of things that you have said and a
couple of other important things that we have gotten over a period
of time. We have analyzed and asked witnesses from the Secret
Service and FBI, now the Dallas Police, whether any tape record-
ing or any verbatim of Oswald's testimony was taken, and the
answer came back no. We now find out that in terms of security
arrangements, centered around the movement of Oswald, from the
police station, as to whether or not the security arrangements were
really adequate and good, and the answer comes back no, there
were mistakes .
Even in the investigative report that you did, you have admitted

this morning there was an officer who was not far from the ramp,
who had testimony to give, and yet your investigative committee,
looking into how Jack Ruby got into the basement, was not ana-
lyzed.
You admitted further that an access that would be a possible

route of entry into the basement was not brought to your attention
until recently .
We could go through a number of other specific events centered

around the control of Lee Harvey Oswald, the control of the press,
the control of the area, and the security, et cetera. And find a
number of mistakes had been made.
Can you identify for the committee why no member of the Dallas

Police Department was even reprimanded even slightly for their
activities or actions surrounding the death of President Kennedy?
Mr. REVILL . No, sir, I cannot personally address myself to that.

That decision would have been made by the chief of police.
Mr. EDGAR. Could it have been part of the kind of the environ-

ment of police thinking that it is very difficult to publicly criticize
any of its own members for mistakes, or part of the environment of
the thinking of the Dallas Police Department that they would not
want to admit a mistake?
Mr. REVILL . Sir, at that time, I don't think we would have

hesitated one bit to admit mistakes because we became, you might
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say, a laughing stock, keystone cops, due to the inadequate security
that we provided for Mr. Oswald.
Mr. EDGAR. But the record indicates that you took no action to

reprimand any of your officers for any of the activities that they
were involved in .
Mr. REVILL. Had the investigation proved that any particular

officer was involved with Mr. Ruby, I would hope that he would
have been disciplined .

I can assure you that this would occur today .
Mr. EDGAR. Let me just have one final question . I was surprised

at your very quick characterization of Jack Ruby as a baffoon and
your indication if you were or if there was a personnel director of
the underworld, that Jack Ruby would not be someone to hire . But
couldn't the speculation also go that the underworld needs a
number of people to act in different capacities other than profes-
sionally involved in roles of the underworld, and that Jack Ruby
could have been used by organized crime in a particular way, and
that the speculation that the underworld never uses baffoons might
be too quick of an analysis of underworld activities?
Mr. REVILL. This is a possibility . Again, Mr. Ruby may have been

playing a role, but this is the image that he projected to me and
this is my personal opinion, having observed Ruby on infrequent
occasions .
As I testified, I never went to his clubs, I would see him on the

streets. He was the type person who would run up to you to be
identified. He sought attention . This is my interpretation of Ruby,
a loud mouth.
Mr. EDGAR. I yield back my time .
Chairman STOKES . The gentleman from Connecticut, Mr. Dodd.
Mr. DODD. Thank you, Mr. Chairman.
I want at the outset to thank my colleague from Michigan, Mr.

Sawyer, for filling in for me on some of those questions . I had to be
over in the House Rules Committee.

I would like to ask the witness, did the special unit on that day,
on November 24, ever consider the possibility after the fact that
Jack Ruby had entered the basement through a route other than
through the ramp? Did you examine other alternative routes that
he could have come in?
Mr. REVILL. No, Sir . After a determination of the physical evi-

dence, by this, the timing, the distances involved, and the fact that
Mr. Ruby had reported to other officers that he entered by the
ramp, we zeroed in on that particular entry
Mr. DODD. And didn't examine any other possible alternative?
Mr. REVILL. No, Sir .
Mr. DODD. Yet based on the testimony you have given here

today, what I have been able to read as a result of previous state-
ments you have given to this committee : one, Ruby in fact did not
tell you that this was the way he got in, down the ramp-I will
enumerate four or five factors that I have listed in my notes-
there was an alleyway route and an entrance on the side ; informa-
tion that the alleyway entrance door was unguarded ; the additional
fact that three officers in the car on the ramp said that they did
not see Ruby; and that Officer Vaughn did not see Ruby; and that
Sergeant Flusche, who was on the other side of the street, on Main
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Street, he didn't see Ruby walking down the street. Here we have
all of this evidence that seems to contradict the statement or the
fact that has been believed for so long, that Jack Ruby came down
the ramp.
We can conclude in light of all this evidence that he probably

didn't come down the ramp? Wouldn't you agree with that?
Mr. REVILL . No, I cannot conclude positively he did not come

down the ramp. As I said earlier, the information from Sergeant
Flusche came to my attention in June of this year . The three
officers who exited the building up the ramp onto Main Street, it is
possible that they would not have seen Ruby.

It is also possible that Roy Vaughn in stepping out onto the
sidewalk from the entrance to check for oncoming traffic, talking
about eastbound traffic on Main Street, to enable the police car to
make a left turn across traffic, Jack Ruby could have slipped into
the basement at that time.

But I am satisfied that Roy Vaughn did not see Jack Ruby nor
did he knowingly permit him to enter the basement.
Mr. DODD. You would have to agree this day that there exists a

strong possibility, in light of all the evidence that has come to light
since that time, that Jack Ruby could just as easily have entered
the basement, in fact more easily, entered the basement through
that alleyway and that unguarded door?
Mr. REVILL . This is possible, if that particular door leading to the

alleyway was unlocked .
Mr. DODD. Prior to the shooting of Lee Harvey Oswald, in fact

only minutes before, Jack Ruby sent a money order from the
Western Union office. Did the special unit consider the possibility
that Jack Ruby had utilized the sending of this money order to
make his entrance to the basement and that the subsequent shoot-
ing of Oswald seemed a fluke or coincidence of timing?
Mr. REVILL. We discussed it, yes, sir .
Mr . DODD. What did you conclude?
Mr. REVILL. If that be the case, then Ruby had to have had

assistance from someone in the police department. To know exactly
what time Oswald was to be transferred .
Mr. DODD. Did the inspection unit assume that for Jack Ruby-I

guess you have answered that by your response to your last ques-
tion-you would have assumed he would have had to have assist-
ance? Did you examine or how thoroughly did you examine wheth-
er or not there was a possibility of such assistance?
Mr. REVILL . We interviewed everyone that had been assigned to

the basement . We interviewed members of the news media in an
effort to determine if there was complicity between Ruby and any
member of the police department or anyone else for that matter,
and we were unsuccessful in that endeavor .
Mr. DODD. We will suspend for one moment .
Counsel informs me of another possibility. I guess for the 15

years we have always assumed that word would have had to come
out to Ruby from the police station, to inform him as to exactly
when Lee Harvey Oswald was going to be transferred . Did the
special unit ever consider the possibility that the arrival of Jack
Ruby triggered the decision to then move Lee Harvey Oswald?
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Mr. REVILL . No sir, because it would have taken longer . If you
can believe the fact that he did send a telegram or a wire to Fort
Worth at 11:16, you have got a time lapse of 4 minutes from the
time the operator date stamped the wire until his shooting of
Oswald in the basement. That is a 4-minute period. That would
have taken time-timing would have had to be perfect and know-
ing the elevator situation in the jail I can 't see that they would
have played it that close .
Mr. DODD. I would like to pursue just one other line of question-

ing, if I could .
You testified before the Warren Commission, is that correct?
Mr. REVILL. Yes, sir.
Mr. DODD. And you stated there that you knew James Hosty?
Mr. REVILL. I knew him well .
Mr. DODD. Could you tell this committee, without going through

an elaborate questioning process, in your own words, tell us of your
encounter with James Hosty on November 22, 1963, where it oc-
curred, and what James Hosty told you when you ran into him,
approximately the time you ran into him?
Mr. REVILL . Of course, this will be based on memory . Basically,

what occurred on that date, after searching the School Book De-
pository, finding the weapon and other evidence, I departed the
Depository and returned to the Police and Courts Building accom-
panied by three detectives who worked in the intelligence unit. As
I entered the ramp off of Main Street into the Police and Courts
Building--
Mr. DODD. This is the same ramp?
Mr. REVILL. The same ramp.
I was followed, or either I followed James Hosty, a member of

the FBI. We both parked our cars--
Mr. DODD. You weren't following him specifically, he just hap-

pened to be coming into the building?
Mr. REVILL. He just happened to be coming into the building . We

both parked our cars . He approached me, and again from memory,
he commented to the effect that Lee Harvey Oswald, a Communist,
had killed President Kennedy.
Mr. DODD. What time of day was this? If I told you that in your

testimony in 1964 you had said it was approximately 2:30 in the
afternoon, would you argue?
Mr. REVILL. I wouldn't argue. It was at a time after Oswald had

been taken into custody at the Texas Theater but before his arrival
at the Police and Courts Building .
Mr. DODD. Were you aware of the fact that Lee Harvey Oswald

had been arrested?
Mr. REVILL . No, sir, not at that time.
Mr. DODD. Were you aware that Mr. Hosty knew that Lee

Harvey Oswald had been arrested at that time?
Mr. REVILL . No, I assumed he did based on his statements to me.
Mr. DODD. You said, and I will quote, you said in 1964, I will

quote your response to Mr. Rankin, just so you can refresh your
memory and you can correct it if you would like, this is your
testimony: "And Mr. Hosty ran over to me and he says, Jack, as I
recall these words, a Communist killed President Kennedy .

"I said, What?
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"He said, Lee Oswald killed President Kennedy.
"I said, Who is Lee Oswald?
"He said, He is in our Communist file. We knew he was here in

Dallas .
"At that time Hosty and I started walking off, and Detective

Bryan as well as I recall, sort of stayed back and so forth."
Then he also states to you that at that time, according to your

testimony in 1964, that they knew, that he knew, Jim Hosty knew,
that Lee Oswald was capable of killing the President . You became
upset at that?
Mr. REVILL . Yes, sir .
Mr. DODD. Is that a fair--
Mr. REVILL. That is a fair--
Mr. DODD [continuing]. Assessment of the conversation and your

reaction?
Mr. REVILL. Yes, sir .
Mr. DODD. Why were you upset?
Mr. REVILL . Because we had worked with the Bureau on identify-

ing people who posed not so much physical threats to Mr. Kennedy
but those people who would attempt to embarrass him, and also
those who would harm him. We had shared information but on this
particular person, for some reason, Mr. Hosty had not shared the
information with us .
Mr. DODD. This was not normal operating procedure . In fact he

had in the past
Mr. REVILL . Well, in dealing with the FBI, local law enforcement,

most of it is of a personal relationship with the agents and my
relationship with Mr. Hosty was that we shared information but in
this particular case he had not.
Mr. DODD. Did he tell you why he-how he drew the conclusion

that Mr. Oswald was a Communist?
Mr. REVILL . No, sir . What happened, after making this statement

or these remarks to me, I asked him what he was going to do with
the information, and he said he wanted to talk to Will Fritz, who
was the Captain of Homicide. I asked him if he knew Captain Fritz
and his response was no, so with that I accompanied Agent Hosty
to the third floor homicide and Captain Fritz was not present at
the time, some of his staff were .

I left Mr. Hosty in that office and returned to the second floor, to
the Special Service Bureau office .
Mr. DODD. You are sure of that?
Mr. REVILL . Yes, sir, I am sure.
Mr. DODD. There was extensive questioning as to which route you

took.
Mr. REVILL. Yes, sir. I don't walk up three flights of stairs when

there is an elevator.
Mr. DODD. This was all about 2:30?
Mr. REVILL . Yes, sir .
Mr. DODD. In the afternoon?
Mr. REVILL . Yes, sir .
Mr. DODD. Prior to the time Lee Harvey Oswald had arrived at

the police station?
Mr. REVILL . Yes, sir.
Mr. DODD. Can we just suspend for 1 minute?
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Could I ask you if in fact later at a subsequent time in your
conversations with Jim Hosty, you ever explored with him how it
was that he happened to have drawn the conclusions he had, how
he happened to develop a file on Lee Harvey Oswald?
Mr. REVILL . No, Sir. After, I believe, that night, Chief Curry went

on TV and announced that the FBI had information to this effect .
Later, it is my understanding that the statement was-he made

a retraction, and from that day I don't recall ever talking to Jim
Hosty again . I may have but I don't recall . And I do know that we
never discussed it .
Mr. DODD. You said you wrote up a report?
Mr. REVILL . Yes, Sir .
Mr. DODD. Pertaining to the Hosty conversation?
Mr. REVILL . Yes, Sir.
Mr. DODD. You signed it that afternoon according to your testi-

mony in 1964 and you state then, you said, "yes sir, at the time I
was hoping it would never come up."
Mr. REVILL . This is true.
Mr. DODD. Would you tell this committee why you hoped it would

never come up?
Mr. REVILL . Because Jim Hosty was a friend of mine and I knew

that Hoover would crucify him.
Mr. DODD. Crucify him for what?
Mr. REVILL . For making that statement . Whether or not it was

true or not, Hosty made the statement to me and I relayed the
information to my captain at the time, Pat Ganaway, shortly after
our conversation, and he instructed me to reduce it to writing.
At that time I told him if I do, Jim Hosty will be crucified or

penalized by the Bureau, and to that he said, "I don't care, you put
it on paper." I put it on paper.
Mr. DODD. Which, is he going to be, crucified for telling you or

crucified for not following in the normal operating procedures of
sharing that information with the Dallas Police Department?
Mr. REVILL. It is not normal operating procedure for the FBI to

share that information with you . As I mentioned to you earlier, the
information local law enforcement gets from the Federal Bureau of
Investigation is primarily based on personal contact between an
agent and the officer .
Mr . DODD. So he more than likely would have been crucified by

the Director for admitting to the Dallas Police Department that
they had information in the security file on someone who they
perceived as capable of assassinating the President?
Mr. REVILL. I can only assume that, sir .
Mr. DODD. Thank you.
Thank you, Mr. Chairman.
Chairman STOKES . Any further questions?
Mr. Cornwell?
Mr. CORNWELL . Just one very brief matter, Captain Revill . Were

you sitting in the room earlier when we, through a narrative,
provided the results of a phone analysis?
Mr. REVILL . I was in and out, sir, I wasn't paying much atten-

tion .
Mr. CORNWELL. Let me ask you, then, there were a number of

people who were identified through an analysis of Ruby's phone
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calls as receiving calls from him or making calls to him in the
months immediately prior to the assassination . Those individuals
include Irwin Weiner, Nofio Pecora, Harold Tannenbaum, Barney
Baker, Dusty Miller, Lenney Patrick, Dave Yaras .
Did you or the police department, to your knowledge, have any

information about Ruby's association with any of those individuals
during 1963?
Mr. REVILL. No, sir .
Mr. CORNWELL. Was the police department, to your knowledge,

even acquainted with the names of those persons or with their
reputations among law enforcement agencies?
Mr. REVILL. Yes, sir, I knew some of them.
Mr. CORNWELL. In 1963, I take it that the Dallas Police Depart-

ment had no organized crime unit, per se, is that correct?
Mr. REVILL. We had an intelligence unit which was charged with

gathering data on organized crime.
Mr. CORNWELL . Well, simply, if you would give us your estimate

of the possibility or probability that if one or more of those persons
would have been in Dallas prior to November 22 and had met with
Jack Ruby, would the nature and scope of your intelligence pro-
gram have been such as to likely identify such meetings?
Mr. REVILL . Yes, sir, had we had knowledge of a meeting involv-

ing these people with Ruby. Now, one of these persons you men-
tioned, I believe Miller, Dusty Miller, he may still be in Dallas, I
don't know, he was head of one of the unions, Teamsters there, and
for him to have contacted Ruby, it may or may not have caused us
concern . These other people, possible .
Mr. CORNWELL. Would your intelligence unit officers have been

knowledgeable of the appearance of these people, would they have
recognized them if they had been in town?
Mr. REVILL . Possibly . I am not sure that we would have recog-

nized them upon sight. Hopefully some other intelligence unit
throughout the country would have forewarned us that they were
enroute to Dallas .
Mr. CORNWELL. No further questions . Thank you .
Chairman SToKEs. I think this might be an appropriate place for

the Chair to make a special acknowledgement.
Over the life of the existence of this committee it has been

necessary for our investigators to spend an enormous amount of
time in Dallas and to be in touch with the Dallas Police Depart-
ment and other city officials and we want to acknowledge the
extraordinary amount of cooperation that the committee investiga-
tors received from all of the city officials in Dallas, along with the
Dallas Police Department, particularly Chief Byrd, who when our
investigators first went to Dallas, gave them a letter of carte
blanche enabling them to go anywhere and talk to anyone and to
have full reign in terms of gathering evidence for this committee,
and the Department has on occasions located witnesses for us .
As you know, if you have been in touch with these hearings, that

we have produced evidence that has been turned over by the Police
Department to our investigators, particularly in conjunction with
the acoustics tests which were conducted in Dallas in Dealey Plaza .
The police department provided extraordinary cooperation in order
that we might conduct that testing, and provided us with their own
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sary.
In fact, that morning they started testing somewhere in the area

of 5 o'clock in the morning and went to noon trying to provide this
committee with the kind of evidence we have been able to produce
here at these hearings, and I certainly want to extend to both Chief
Byrd and the Dallas Police Department our appreciation for that
cooperation .
Mr. Revill, at the conclusion of your testimony as a witness

before our committee, you are entitled to 5 minutes, at which time
you may make any comment you desire on your testimony before
our committee . I extend to you at this time 5 minutes for that
purpose, if you so desire.
Mr. REVILL. I have no statement to make, sir .
Chairman STOKES. Then we thank you for having been here and

the testimony you have given our committee this morning.
Mr. REVILL. Thank you very much.
Chairman STOKES . You are excused .
There being nothing further to come before the committee, the

committee will adjourn until 9 a.m. tomorrow morning .
[Whereupon, at 1:08 p.m., the committee was adjourned, to recon-

vene at 9 a.m., Wednesday, September 27, 1978.]




